
PROTOKÓŁ Nr X/15
z X posiedzenia Rady Gminy Mielnik

w dniu 24 listopada 2015 roku.

Sesja Rady Gminy Mielnik rozpoczęła się  w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Mielnik  o
godz. 900, zakończyła się o godz. 1145

Lista radnych i zaproszonych gości znajduje się w załączeniu do protokołu.

Do punktu 1.

Otwarcia  X  sesji  Rady  Gminy  Mielnik  dokonał  Przewodniczący  Rady  Pan
Krzysztof Nikitorowicz.
Pan Przewodniczący powitał radnych i gości obecnych na sesji. Stwierdził, że na ustawowy
skład Rady 15 radnych, w sesji uczestniczy 15 radnych.

Na protokolanta obrad Pan Przewodniczący powołał Panią Elżbietę Szymańską.

Do punktu 2.

Porządek obrad X sesji Rady Gminy radni przyjęli bez zmian. 

Brzmi on następująco:
1. Otwarcie sesji.
2. Ustalenie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
4. Informacja Wójta o pracy między sesjami.
5. Interpelacje i zapytania radnych.
6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2015.
7. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta za okres 11 kwartałów będącej

podstawą do ustalenia podatku rolnego na rok podatkowy 2016.
8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości.
9. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzorów formularzy i deklaracji podatkowych.
10. Podjęcie  uchwały w sprawie utraty mocy uchwały nr  XXI/153/13 z  dnia 24 maja

2013r.  w sprawie  ustalenia  stawek  opłaty  targowej,  zasad  ustalania  i  poboru  oraz
terminu płatności.

11. Podjęcie uchwały w sprawie opłaty miejscowej.
12. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  określenia  wysokości  stawek  podatku  od  środków

transportowych.
13. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  wyboru  metody  ustalenia  opłaty  za  gospodarowanie

odpadami komunalnymi i stawki tej opłaty dla nieruchomości na których zamieszkują
mieszkańcy.

14. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  terminu,  częstotliwości  i  trybu  uiszczania  opłaty  za
gospodarowanie odpadami komunalnymi.

15. Podjęcie  uchwały w sprawie uzgodnienia projektu uchwały Sejmiku Województwa
Podlaskiego  dotyczącej  wyznaczenia  Obszaru  Chronionego  Krajobrazu  „Dolina
Bugu”.

16. Rozpatrzenie wniosków rad sołeckich w zakresie inwestycji i remontów zgłoszonych
do realizacji na 2016 rok.

17. Informacja dotycząca analizy oświadczeń majątkowych złożonych Przewodniczącemu
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Rady Gminy i Wójtowi Gminy w 2015 roku.
18. Opinia  prezesa  sądu  rejonowego  oraz  informacja  Wójta  o  podmiotach  w  których

wykonywana jest kara ograniczenia wolności oraz praca społecznie użyteczna.
19. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.
20. Wolne wnioski.
21. Zakończenie obrad.

Do punktu 3.

Pan Przewodniczący Rady poinformował, że protokół z IX sesji Rady Gminy jest wyłożony
na sali  obrad i  jeżeli  do końca sesji nie zostaną zgłoszone do niego uwagi lub poprawki,
zostanie przyjęty w takiej formie, w jakiej go sporządzono.

Do punktu 4.

Pan Wójt przedstawił informację o pracy między sesjami.

1) W  dniu  dzisiejszym  został  podpisany  protokół  o  zakończeniu  budowy
szerokopasmowego  internetu.  Są  do  zrobienia  drobne  sprawy  kosmetyczne,  jest
jednak okres gwarancyjny i zostanie to poprawione. Jest powołana specjalna komisja
do  odbioru  w  skład  której  wchodzą  pracownicy  UG,  komisji  przewodniczy  Pan
Sekretarz Gminy.

2) W Urzędzie Gminy odbyła się kontrola dotycząca naszych solarów , zakończyła się 26
listopada br. W ciągu najpóźniej 21 dni będziemy mieli protokół z kontroli i spłynie
nam zwrot  środków za solary.  Z tego powodu jeszcze w grudniu br.  odbędzie się
kolejna sesja Rady Gminy.

3) Na początku listopada zapłaciliśmy ponad 2 miliony złotych za prace przy kanalizacji,
został  nam do zapłacenie  jeszcze  ponad milion  złotych.  Na ten  cel  przeznaczymy
zwrot środków za solary. Realizacja kanalizacji jest na ukończeniu.

4) W gminie  odbywa się  dużo  imprez  kulturalnych,  odbyła  się  wystawa  poświęcona
bieżeństwu,  aktualnie  jest  międzynarodowy  plener  malarski,  jutro  o  godz.17  jest
wystawa  poplenerowa.  Pan  Wójt  poinformował,  że  uczestniczył  w  Mińsku  na
Białorusi  w obchodach  Święta  Niepodległości.  Z  Polski  pojechało  na  Białoruś  na
zaproszenie Ambasadora RP na Białorusi 14 wójtów i burmistrzów z woj.podlaskiego.
Ambasador RP zorganizował przyjęcie z okazji Święta Niepodległości, uczestniczyło
w nim ponad 500 osób, bardzo dużo Polonii. Dopiero tam można było zobaczyć, jak
zamieszkali na Białorusi Polacy obchodzą Święto Niepodległości, pieśni patriotyczne
śpiewają od pierwszej do ostatniej zwrotki. W trakcie wyjazdu zarówno w Mińsku jak
i  Grodnie  były  spotkania  z  zamieszkałą  tam  Polonią,  rozmawiano  o  zasadach
uzyskania  Karty  Polaka.  Na  Białorusi,  przy  współudziale  władz  Polski,  zostanie
zbudowane muzeum Czesława Niemena. Wyjazd delegacji na Białoruś miał na celu
nawiązanie współpracy, bo jest  możliwość pozyskania środków z działania Polska-
Białoruś-Ukraina.  Pan  Wójt  szczegółowo  opowiedział  o  przebiegu  wizyty  na
Białorusi.
Poinformował,  że Gmina Mielnik ma podpisaną umowę o współpracy z  Wysokim
Litewskim. Pod koniec września br. mer Wysokiego odwiedził naszą gminę, a obecnie
my szykujemy się do rewizyty na Białorusi.

Rada Gminy przyjęła do wiadomości informację o pracy Wójta między sesjami.
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Pan Przewodniczący Rady poinformował, że między sesjami wpłynęło pismo (anonimowe)
dotyczące sytuacji w szkole. Na ten temat będzie można wypowiedzieć się w 20 punkcie
porządku obrad.

Do punktu 5.

Zapytanie Pana Kazimierza Toboty
Pan radny poinformował, że powziął informację, że od grudnia br. (do końca miesiąca) mają
być  przyjmowane  wnioski  na  środki  unijne  w  kwocie  1,5  mln.zł.  na  dofinansowanie
przedszkoli. Pan Wójt przed wyborami mówił, że przedszkole jest jego priorytetem – czy w
związku z tym podjął działania w tej sprawie.

Zapytanie Pana Mateusza Bukrewicza
Czy przed zimą zostanie utwardzona ulica Popław?

Zapytanie Pana Pawła Pury
1) Pan radny poprosił aby drewno pozyskane z wycinki drzew w Maćkowiczach zostało

złożone na placu Chaty Edukacji Przyrodniczej, ponieważ w sezonie letnim. przyda
się mieszkańcom.

2) Należy dokonać remontu drogi Maćkowicze-Stankowicze.

Zapytanie Pana Piotra Szpakowskiego
Pan radny zwrócił się o ustawienie znaku drogowego przed strażą pożarną w Moszczonie
Królewskiej od strony Siemiatycz i o od strony Radziwiłłówki powiadamiającego, że znajduje
się tam jednostka OSP.

Zapytanie Pana Mateusza Bukrewicza
Czy podjęto działania w sprawie ustawienia lustra na ulicy Sadowej, przy posesji Państwa
Iwanowskich? Kiedy to może zostać zrobione? Na poprzedniej sesji Pan radny interweniował
w tej sprawie.

Zapytanie Pana Sławomira Leoniuka
Pan radny zgłosił potrzebę załatania dziur na ulicy Wysockiej w Mętnej.

Zapytanie Pana Krzysztofa Nikitorowicza
1) Pan radny zapytał o naprawę ulicy Piaskowej i Duboisa po robotach związanych z

kanalizacją.
2) Czy w przyszłym roku będzie przeprowadzana organizacja ruchu na Przedmieściu, u

zbiegu ulicy Mostowej i Zamiejskiej  i na ulicy Strażackiej, przy Archelanie.

Do punktu 6.

Pani Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na
rok 2015. Stwierdziła, że są to głównie prace porządkowe przy budżecie, związane z końcem
roku.

Pan Wójt poinformował,  że na następną sesję  zostanie  przygotowany projekt  uchwały w
sprawie zróżnicowania opłaty za ścieki odprowadzane do kanalizacji. Około 30 gospodarstw
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w  Mielniku  ścieki  ma  odprowadzane  poprzez  pompy,  które  są  podłączone  do  instalacji
elektrycznej. To podnosi koszt odprowadzania ścieków tej grupie mieszkańców. Planujemy
zróżnicować  opłatę  w  zależności  od  sposobu  odprowadzania  ścieków  –  pompowego  lub
grawitacyjnego.

Komisje  Rady  na  wspólnym  posiedzeniu  w  dniu  18  listopada  2015r.  pozytywnie
zaopiniowały projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2015.

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, podjęła uchwałę nr X/52/15 w
sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2015.

(w zał. na str..........prot.)

Do punktu 7.

Pan Wójt  przedstawił projekt uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta za okres 11
kwartałów będącej podstawą do ustalenia podatku rolnego na rok podatkowy 2016.
Kierując się wnioskiem przegłosowanym przez Komisje Rady zaproponował stawkę 25 zł. za
kwintal żyta.

Pan Kazimierz Tobota
Zgłosił  wniosek  w  sprawie  obniżenia  ceny żyta  do  kwoty  20  zł.  za  kwintal.  Pan  radny
przypomniał, że taki sam wniosek złożył na posiedzeniu komisji, ale wniosek nie przeszedł.
Kwota 25 zł jest zbyt duża, jest to wzrost o ponad 60 % w stosunku do obecnej stawki. Pan
radny stwierdził, że innym grupom podatników podatku nie podnosimy, więc proponowana
stawka 25 zł. jest krzywdząca dla rolników.

Pan Wójt Gminy
Stwierdził, że nie dyskryminujemy ani nie wyróżniamy żadnej grupy podatników. Stawka 15
zł. za kwintal żyta obowiązuje już od kilku lat,  była jeszcze w poprzedniej kadencji Pana
Wójta  i  za  czasów Pana  Toboty  również  nie  była  zmieniana.  Wcześniej  nasz  budżet  nie
potrzebował pożyczek, mieliśmy dużo pieniędzy i mogliśmy grupę rolników wyróżnić. Teraz
sytuacja diametralnie zmieniła się, mamy masę długów. W roku 2015 rolnicy płacili podatek
w wysokości 25 % stawki urzędowej, pozostali podatnicy płacili w granicach 85 % stawki
bazowej. Rolnicy są uprzywilejowani, oprócz niskiej ceny zboża są zwolnieni z podatku od
budynków mieszkalnych i gospodarczych, otrzymują dotacje, grunty kl.V i VI są zwolnione z
podatku.

Pan Lucjan Kożuchowski stwierdził, że prowadzący działalność gospodarczą płacą wysokie
podatki, nie można szczególnie preferować tej jednej grupy podatników.

Pan  Kazimierz  Tobota  stwierdził,  że  dopłaty  dla  rolników  nie  są  nagrodą,  jest  to
wyrównanie zaniżonej ceny produktów, które rolnik produkuje. Jeśli nie byłoby dopłat, to
zboże, ziemniaki czy inne produkty rolnicze nie kosztowałyby tyle, ile kosztują a w sklepach
byłyby o wiele wyższe ceny.

Pan Wójt stwierdził, że nie do końca zgadza się z argumentacją Pana radnego, wystarczy w
czarnym ugorze trzymać ziemię i ma się dopłaty w granicach ok.1000 zł. za hektar.
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Komisje  Rady  na  wspólnym  posiedzeniu  w  dniu  18  listopada  2015r.  pozytywnie
zaopiniowały kwotę 25 zł za kwintal żyta do ustalenia podatku rolnego na rok podatkowy
2016.

W głosowaniu za wnioskiem Pana Toboty w sprawie ceny żyta do ustalenia podatku
rolnego na rok podatkowy 2016.do w kwocie 20 zł. za kwintal opowiedział się 1 radny, 2
radnych wstrzymało się od głosu, 12 radnych było przeciw.

Rada Gminy 12 głosami za, przy 2 głosach wstrzymujących się i 1 głosie przeciw,
podjęła uchwałę nr  X/53/15 w sprawie obniżenia ceny skupu żyta za okres 11 kwartałów
będącej podstawą do ustalenia podatku rolnego na rok podatkowy 2016.
Cenę żyta ustalono na 25 zł. za kwintal.

(w zał. na str..........prot.)

Do punktu 8.

Pan Wójt  przedstawił projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od
nieruchomości.  Poinformował,  że  proponujemy  utrzymania  podatków  na  tym  samym
poziomie  jak  dotychczas,  zaś  w  roku  przyszłym  –  w  lutym,  chcemy  podjąć  działania
promujące małe przedsiębiorstwa.

Komisje  Rady  na  wspólnym  posiedzeniu  w  dniu  18  listopada  2015r.  pozytywnie
zaopiniowały  projekt  uchwały  w  sprawie  określenia  wysokości  stawek  podatku  od
nieruchomości.

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, podjęła uchwałę nr X/54/15 w
sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości.

(w zał. na str..........prot.)

Do punktu 9.

Pani  Skarbnik  Gminy przedstawiła  projekt  uchwały  w  sprawie  określenia  wzorów
formularzy i deklaracji podatkowych.

Komisje  Rady  na  wspólnym  posiedzeniu  w  dniu  18  listopada  2015r.  pozytywnie
zaopiniowały  projekt  uchwały  w  sprawie  określenia  wysokości  stawek  podatku  od
nieruchomości.

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, podjęła uchwałę nr X/55/15 w
sprawie określenia  wzorów formularzy i deklaracji podatkowych.

(w zał. na str..........prot.)

Do punktu 10.

Pani Skarbnik Gminy przedstawiła  projekt  uchwały w sprawie utraty mocy uchwały nr
XXI/153/13  z  dnia  24  maja  2013r.  w  sprawie  ustalenia  stawek  opłaty  targowej,  zasad
ustalania  i  poboru  oraz  terminu  płatności.  Poinformowała,  że  do  tej  pory  opłata  ta  były
obligatoryjna, obecnie nie ma obowiązku jej poboru.
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Komisje  Rady  na  wspólnym  posiedzeniu  w  dniu  18  listopada  2015r.  pozytywnie
zaopiniowały projekt uchwały w sprawie utraty mocy uchwały nr XXI/153/13 z dnia 24 maja
2013r.  w sprawie ustalenia stawek opłaty targowej,  zasad ustalania i poboru oraz terminu
płatności.

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, podjęła uchwałę nr X/56/15 w
sprawie  utraty mocy uchwały nr  XXI/153/13 z  dnia  24 maja  2013r.  w sprawie  ustalenia
stawek opłaty targowej, zasad ustalania i poboru oraz terminu płatności.

(w zał. na str..........prot.)

Do punktu 11.

Pan  Wójt przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie  opłaty  miejscowej.  Poinformował,  że
otrzymaliśmy propozycję uczestnictwa w projekcie na kwotę 110 mln.zł.,  projekt dotyczy
między innymi budowy uzdrowiska. Projekt ma realne szanse na powodzenie, dużo rzeczy w
sprawie  uzdrowiska  zrobiono,  mamy  projekt  i  pozwolenie  na  zbadanie  wód,  zbadaliśmy
powietrze.  Osobą  odpowiedzialną  za  sprawy  związane  z  budową  uzdrowiska  jest  Pana
Sekretarz Gminy.

Komisje  Rady  na  wspólnym  posiedzeniu  w  dniu  18  listopada  2015r.  pozytywnie
zaopiniowały projekt uchwały w sprawie opłaty miejscowej.

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, podjęła uchwałę nr X/57/15 w
sprawie opłaty miejscowej.

(w zał. na str..........prot.)

Do punktu 12.

Pani Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek
podatku od środków transportowych. Poinformowała, że stawki pozostają na poziomie roku
bieżącego, wpływy z tytułu tego podatku wynoszą w skali roku ok. 30 tys.zł. 

Komisje  Rady  na  wspólnym  posiedzeniu  w  dniu  18  listopada  2015r.  pozytywnie
zaopiniowały projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków
transportowych.

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, podjęła uchwałę nr X/58/15 w
sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych.

(w zał. na str..........prot.)

Do punktu 13.

Pan Sekretarz  Gminy przedstawił  projekt  uchwały w sprawie  wyboru  metody ustalenia
opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi i stawki tej opłaty dla nieruchomości na
których zamieszkują mieszkańcy.

Komisje  Rady  po  burzliwej  dyskusji  zaakceptowały  stawkę  za  śmieci  8  i  18  zł
miesięcznie od osoby (propozycja Pana Wójta była 9 i 16 zł od osoby). Pan Wójt przychylił
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się do wniosku Komisji i proponuje stawki 8 zł. (za śmieci zbierane selektywnie) i 18 zł. (za
śmieci mieszane) miesięcznie od osoby.

Pan Kazimierz Tobota 
Zapytał co się dzieje w sytuacji kiedy wpływy od mieszkańców uzyskiwane za wywóz śmieci
nie zrównoważą się z tym, ile trzeba zapłacić dla przedsiębiorstwa za wywóz śmieci.

Pani Skarbnik Gminy wyjaśniła, że jeżeli stawki nie pokryją kosztów wywozu, to różnicę
możemy pokryć z budżetu gminy. Przedstawiona kalkulacja kosztów wywozu obliczona dla
wcześniej proponowanej stawki 9 i 16 złotych od osoby, nawet przy 100% ściągalności a tak
nie jest, nie pokryłaby kosztów wywozu śmieci.

Pan  Kazimierz  Tobota zgłosił  wniosek  aby  stawki  wywozu  śmieci  wynosiły  9  zł
(segregowane) i 16 zł. (mieszane).

Pan Wójt wyjaśnił, że wycofał swój wcześniejszy wniosek, ponieważ uznał że propozycja
radnych zgłoszona na komisjach jest rozsądniejsza. Naszym założeniem jest aby jak najwięcej
śmieci segregować. Po przeanalizowaniu stanowiska Komisji Pan Wójt doszedł do wniosku,
że  propozycja  Komisji  jest  dobra,  ponieważ  skłania  mieszkańców  do  segregacji  śmieci.
Śmieci  musimy  nauczyć  się  segregować,  ponieważ  za  niesegregowane  śmieci  będziemy
musieli płacić kary. Pan Wójt stwierdził, że jest zdecydowany aby zaproponować stawkę 7 zł.
i 20 zł.,  po to, aby nauczyć mieszkańców segregacji.  Firmy wywożące śmieci będą coraz
częściej monitorować odbieranie śmieci, mają taki obowiązek.

Pan Kazimierz Tobota stwierdził, że nie przekonują go wyjaśnienia Pana Wójta, uważa że
wysoka cena za śmieci niesegregowane spowoduje, że ludzie będą omijać tę cenę a śmieci
oddawać jak dotychczas. Pan radny zauważa obecnie, że niektórzy mimo tego, że płacą za
śmieci  segregowane,  oddają  je  jak  popadnie,  zmieszane.  Zdaniem  Pana  radnego,  trzeba
poszukać innych sposobów do segregacji śmieci, nie robić tego ceną.

Pan Henryk Symonowicz zapytał ile osób w gminie nie płaci za wywóz śmieci.

Pan Wójt odpowiedział, że w gminie jest kilka takich gospodarstw.

Pan Jerzy Weremjewicz stwierdził, że radni nie powinni martwić się jakie śmieci trafiają do
koszy,  bo  to  jest  problem firmy  odbierającej  śmieci.  To  na  firmie  spoczywa  obowiązek
dopilnowania tego aby śmieci oddawane były zgodnie ze złożoną deklaracją.

Rada Gminy w głosowaniu nad wnioskiem Pana Kazimierza Toboty (9 i  16 zł)  1
głosem za, 8 przeciw i przy 6 głosach wstrzymujących się odrzuciła wniosek Pana radnego
Toboty.

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, podjęła uchwałę nr X/59/15 w
sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi i stawki
tej opłaty dla nieruchomości na których zamieszkują mieszkańcy.
Uchwalono następujące stawki: 8 zł od osoby za odpady segregowane i 18 zł. od osoby za
odpady zmieszane.

(w zał. na str..........prot.)
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Do punktu 14.

Pan Sekretarz  Gminy przedstawił  projekt  uchwały w sprawie  wyboru  metody ustalenia
opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi i stawki tej opłaty dla nieruchomości na
których zamieszkują mieszkańcy.

Komisje  Rady  na  wspólnym  posiedzeniu  w  dniu  18  listopada  2015r.  pozytywnie
zaopiniowały projekt uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie
odpadami  komunalnymi  i  stawki  tej  opłaty  dla  nieruchomości  na  których  zamieszkują
mieszkańcy.

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, podjęła uchwałę nr X/60/15 w
sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi i stawki
tej opłaty dla nieruchomości na których zamieszkują mieszkańcy.

(w zał. na str..........prot.)

Do punktu 15.

Pan Wójt  Gminy przedstawił  projekt  uchwały  w sprawie  uzgodnienia  projektu  uchwały
Sejmiku  Województwa  Podlaskiego  dotyczącej  wyznaczenia  Obszaru  Chronionego
Krajobrazu „Dolina Bugu”. Poinformował, że nasze propozycje do projektu uchwały Sejmiku
Województwa nie zostały uwzględnione, dlatego też Pan Wójt rekomenduje odrzucenie tej
uchwały.

Pan Sekretarz Gminy poinformował o zmianach jakie nastąpiły w przedłożonym wcześniej
radnym projekcie uchwały (w uzasadnieniu uchwały dopisano jedno zdanie).

Komisje  Rady  na  wspólnym  posiedzeniu  w  dniu  18  listopada  2015r.  negatywnie
zaopiniowały  projekt  uchwały  w  sprawie  uzgodnienia  projektu  uchwały  Sejmiku
Województwa  Podlaskiego  dotyczącej  wyznaczenia  Obszaru  Chronionego  Krajobrazu
„Dolina Bugu”.

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, podjęła uchwałę nr X/61/15 w
sprawie  uzgodnienia  projektu  uchwały  Sejmiku  Województwa  Podlaskiego  dotyczącej
wyznaczenia Obszaru Chronionego Krajobrazu „Dolina Bugu”. 
Projekt uchwały został uzgodniony negatywnie.

(w zał. na str..........prot.)

/po przerwie/

Do punktu 16.

Pan  Przewodniczący  Rady przedstawił  informację  na  temat  wniosków rad  sołeckich  w
zakresie inwestycji i remontów zgłoszonych do realizacji na 2016 rok. Rady sołeckie, poza
zadaniami zaplanowanymi w ramach środków sołeckich, nie zgłosiły innych wniosków do
budżetu gminy. Niektóre zadania do realizacji w ramach budżetu 2016r. zgłoszono w trakcie
zebrań wiejskich dotyczących rozdysponowania funduszy sołeckich w następujących wsiach:
Wilanowo, Tokary, Osłowo, Niemirów, Mętna, Maćkowicze.
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Pan Wójt  Gminy stwierdził,  że  generalnie  sołectwa  skupiły  się  na  funduszu  sołeckim i
odstąpiły  od  składania  innych  wniosków.  Pan  Wójt  powtórzył  to,  o  czym  mówił  na
posiedzeniach Komisji, że należy głęboko zastanowić się nad istnieniem funduszy sołeckich.
Jest to kwota rzędu 360 tys.zł. i niejednokrotnie środki te rozdysponowywane są w sposób
budzący wiele do życzenia. Pieniądze często są przejadane, niektóre wsie próbują zrobić coś
sensownego, niektórzy podchodzą do tego inaczej.

Pan Przewodniczący stwierdził, że w sprawie tej ma odmienne zdanie. Fundusz sołecki jest
jakąś formą budżetu obywatelskiego, mieszkańcy mają realny wpływ na jego wykorzystanie.
Nawet jeśli  zdaniem Pana Wójta  fundusz ten jest  częściowo przejadany,  to  przejadają  go
mieszkańcy.

Pan  Wójt  nie  zgodził  się  z  wypowiedzią  Pana  Przewodniczącego,  stwierdził,  że  takie
imprezy powinny być organizowane z własnym koszyczkiem a nie za gminne pieniądze.

Pani  Olga  Pogrebniak przedstawiła  sposób  wykorzystania  funduszu  sołeckiego  w
Radziwiłłówce. Część pieniędzy przeznaczono na drogi polne, zagospodarowanie placu przy
świetlicy natomiast na jedzenie na imprezach organizowanych we wsi nie przeznaczono ani
złotówki. Ze środków funduszu gminnego opłacany jest tylko transport zespołów.

Rada Gminy przyjęła do wiadomości informację o wnioskach rad sołeckich w zakresie
inwestycji i remontów do realizacji na 2016 r.

(w zał. na str..........prot.)

Do punktu 17.

Pan  Przewodniczący  Rady przedstawił  informację  dotyczącą  analizy  oświadczeń
majątkowych złożonych w 2015r. Naczelnik Urzędu Skarbowego poinformował, że wszyscy
złożyli oświadczenia majątkowe w ustawowym terminie, nieprawidłowości nie stwierdzono.

Do punktu 18.

Pan  Wójt przedstawił  opinię  prezesa  sądu  rejonowego  oraz  informację  o  podmiotach  w
których wykonywana jest  kara ograniczenia wolności oraz praca społecznie użyteczna.  W
Gminie  Mielnik  podmiotem w którym wykonywana jest  kara  ograniczenia  wolności  oraz
praca społecznie użyteczna jest Zakład Gospodarki Komunalnej w Mielniku. W swojej opinii
pan prezes przewiduje skierowanie do gminy 15 skazanych, liczbę 30 godzin pracy skazanego
w miesiącu, 5 miesięcy pracy każdego ze skazanych, co łącznie daje liczbę 150 godzin pracy
w przeliczeniu na jednego skazanego.

Do punktu 19.

Odpowiedzi na zgłoszone zapytania udzielił Pan Wójt Gminy

Odpowiedź na zapytanie Pana Mateusza Bukrewicza i Pana Krzysztofa Nikitorowicza.
Jeśli  chodzi o ulicę Duboisa, to zrezygnowaliśmy z jej  odtwarzania,  mamy przygotowany
projekt i ewentualnie wejdziemy tam z inwestycją. 
Lusterka na ulicy Strażackiej i Sadowej a także rozwiązanie skrzyżowania na Przedmieściu –
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jest to związane z organizacją ruchu, czekamy w tej sprawie na przyjazd komisji z powiatu.
Sprawa  zajmuje  się  Pan  Karol  Dobrzaniecki,  problem  najpóźniej  do  wiosny  zostanie
rozwiązany.

Odpowiedź na zapytanie Pana Piotra Franciszka Szpakowskiego
Nie będzie problemu z ustawieniem znaków informujących o straży pożarnej. W sprawie tej
zwrócimy  się  do  zarządcy  drogi  czyli  Podlaskiego  Wojewódzkiego  Zarządu  Dróg.
Rozpatrzona zostanie również sprawa ustawienia takich znaków w innych wsiach.

Odpowiedź na zapytanie Pana Pawła Grzegorza Pury
Pan  Wójt  odpowiedział,  że  wieś  może  zagospodarować  ścięte  drzewo.  Remont  drogi
Maćkowicze-Stankowicze stanowi problem, ponieważ przebieg tej  drogi odbiega od stanu
geodezyjnego. Będziemy zastanawiać się jak tę sprawę rozwiązać. Droga została zrobiona
jeszcze za czasów naczelnika gminy Jana Zduniewicza i na pewno trzeba ją wyremontować.

Odpowiedź na zapytanie Pana Mateusza Bukrewicza
Remont ulicy Popław – dyrektor ZGK zobowiązał się do jej naprawy.

Odpowiedź na zapytanie Pana Kazimierza Toboty
Odpowiedzi udzielił Pan Tomasz Gorochowicz
Poinformował, ze od 1 grudnia br. jest nabór wniosków na dofinansowanie przedszkoli, ale
jest to dofinansowanie tzw. projektów miękkich, czyli nieinwestycyjnych. Dotyczy to między
innymi tworzenia nowych miejsc pracy w istniejących przedszkolach, środków na dodatkowe
zajęcia,  na  wyposażenie  przedszkoli,  na  rozszerzenie  oferty  wychowania,  doskonalenie
umiejętności i kompetencji zawodowych nauczycieli.  O tym czy nasze przedszkole będzie
korzystało z dofinansowania zdecyduje Pani dyrektor Zespołu Szkół.

Pan Wójt  poinformował, że myślimy cały czas o budowie przedszkola i nie odpuszczamy
tego tematu. Jako miejsce lokalizacji przedszkola Pan Wójt widziałby teren dawnego boiska,
byłaby tam również duża stołówka spełniająca wszelkie wymagane w tym zakresie standardy.

Do punktu 20.

Pan Przewodniczący poinformował, że do Wójta Gminy i Przewodniczącego Rady wpłynęło
pismo  dotyczące  sytuacji  w  szkole.  Pan  Przewodniczący  podjął  decyzję  aby  wraz  z
materiałami na komisje i sesję przesłać je do radnych, do osobistego zapoznania się. Pismo to
nie jest imiennie podpisane, jednak wskazuje na istnienie w szkole jakiegoś problemu. Radni
pamiętają  sprawy związane  z  Panią  A           i  chęcią  wysiedlenia  jej  do  Tokar,  był
problem ze zwolnieniem pedagog szkolnej w atmosferze referendum. W tym roku również
było już pismo dotyczące sytuacji w szkole. Fakt, że pismo nie jest imiennie podpisane, nie
umniejsza rangi i wagi podnoszonych tam kwestii. Pani Dyrektor w przerwie sesji rozdała
radnym wyjaśnienia w tej sprawie.

Pan Wójt Gminy
Poinformował, że jako Wójt był również adresatem tego pisma. Na swoim egzemplarzu Pan
Wójt  napisał,  że  anonimów  nie  rozpatruje,  mówił  o  tym  również  na  komisjach.  Na
egzemplarzu  Pana  Przewodniczącego  napisał,  że  prosi  o  rozmowę  i  dobrą  wolą  Pana
Przewodniczącego było to, czy skorzysta z tej możliwości.. 
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Pan Kazimierz Tobota
Zapytał o cel przekazania tego pisma radnym, był to anonim, radni nie mają żadnych podstaw
aby wypowiadać się na temat zawartych w piśmie zarzutów. Można to uznać za zniesławienie
i radni nie powinni na ten temat dyskutować.

Pan Przewodniczący Rady stwierdził, że nie mógł utajnić tego pisma przed radnymi, radni
mają prawo z tym się zapoznać, wyrobić na ten temat swoją opinię i wypowiedzieć się lub
nie.

Pan Jerzy Weremjewcz
Poinformował,  że  szkoła  w  Mielniku  wychowywała  jego  dzieci,  gdyż  on  w  tym  czasie
przebywał  w Brukseli.  Wychowawczynią  syna  w I  klasie  była  Pani  Z         ,  obecnie
nazywająca się tak, jak jest to napisane w tym piśmie. Szkoła tak wychowała dzieci Pana
radnego, że syn dostał się do liceum Batorego w Warszawie. Pan radny podziękował za takie
nauczanie i wychowanie jego dzieci.

Pan Andrzej Wierzba zaproponował aby nie rozpatrywać tego pisma, nikt się pod tym nie
podpisał, nie ma więc z kim rozmawiać na tema zawartych tam zarzutów..

Pan Lucjan Kożuchowski
Pan  radny zapytał  obecną  na  sesji  Panią  dyrektor  Zespołu  Szkół  czy  były  lub  są  jakieś
konsekwencje z tytułu nieuzasadnionego zwolnienia pedagog szkolnej.

Pani dyrektor Zespołu Szkół odpowiedziała, że nie było żadnych konsekwencji, stwierdziła,
że  rozmowa  nie  powinna  być  prowadzona  tu  i  teraz.  Jeżeli  Pan  radny  chce  zasięgnąć
informacji,  to  Pani  dyrektor  zaprasza  do  szkoły,  przygotuje  się  do  rozmowy  i  udzieli
informacji.

Pan Henryk Adam Symonowicz
Stwierdził, że w przedstawionych przez Panią dyrektor wyjaśnieniach nie ma odniesienia do
wszystkich  wątków  poruszanych  w  piśmie.  Przytoczył  wątek  dotyczący  przyznawanych
nagród  i  dodatku  motywacyjnego.  Stwierdził,  że  piszący  to  pismo  zrobili  to  w  akcie
desperacji. W trakcie przerwy w sesji, w luźnej rozmowie, wiele osób potwierdzało, że coś
jest na rzeczy.

Pani Dyrektor stwierdziła, że przyznanie dodatku motywacyjnego i nagrody jest jej decyzją i
z tej decyzji nikomu się nie tłumaczy. Może to być tylko na polecenie Pana Wójta.

Pan Wójt poinformował radnych, że to on przyznał nagrody w szkole. Przedstawił zasady
jakimi kierował się się przy przyznaniu tych nagród.
Wracając  do złożonego pisma stwierdził,  że  jeżeli  ktoś  ma jakieś  zastrzeżenia do czyjejś
pracy to powinien się zwrócić do Wójta zastrzegając ochronę swoich danych osobowych.
Jeśli robi się to anonimowo, to nie ma z kim rozmawiać. Trzeba mieć cywilną odwagę żeby
podpisać takie pismo.

Pani Zofia Sobota – sołtys sołectwa Wajków zapytała, czy byłaby możliwość wprowadzenia
dla letników opłaty ryczałtowej za śmieci aby zobligować ich do płacenia za śmieci i ich
sprzątania. W tej chwili śmieci wyrzucane są przy pojemnikach do segregacji i na przystanku.
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Rada sołecka i sołtys oraz pracownicy ZGK nie są w stanie tego ciągle sprzątać, śmieci są
rozwłóczane przez psy.

Pan Dyrektor ZGK stwierdził, że problem ten jest mu dobrze znany i na pewno trzeba go
uregulować. Sezonowi mieszkańcy powinni w jakiś sposób zostać objęci systemem odbioru
odpadów. Do przyszłego sezonu powinniśmy rozwiązać ten problem.

Pan Mateusz Bukrewicz zaproponował umieszczanie informacji na ten temat w widocznym
miejscu.

Pani sołtys Wajkowa i  radni stwierdzili,  że takie informacje nie zniechęcają letników do
podrzucania śmieci.

Pan Kazimierz Tobota zapytał o wykonywane prace na ulicy Polnej – kiedy prace na tej
ulicy zostaną zakończone.

Pan Wójt odpowiedział, że jeśli robiła to Skanska, to muszą odtworzyć stan drogi. Wszystkie
ulice   uszkodzone przy pracach kanalizacyjnych zostaną  naprawione.  Na ulicy Piaskowej
zostanie położony destrukt asfaltowy.

Pan  Jerzy  Weremjewicz zapytał  o  możliwość  ustawienia  na  drodze  mlecznej  znaków
ograniczających tonaż do 4-5 ton. Obecnie droga ta jest niszczona przez duże samochody -
mleczarki, samochody wożące drzewo.

Pan W           N                    – mieszkaniec Mielnika
Zapytał jak będzie funkcjonował Ośrodek Zdrowia w Mielniku po nowym roku. Krążą plotki,
że Ośrodek zostanie zlikwidowany. Jaka jest prawda?

Pan Wójt  oświadczył, że mieliśmy wizytę nowego dyrektora ZOZ i wicestarosty powiatu i
rozmawialiśmy  na  ten  temat.  Otrzymaliśmy  zapewnienie,  że  nasz  Ośrodek  będzie  nadal
funkcjonował na dotychczasowych zasadach, w ramach SP ZOZ Siemiatycze.
Pan Wójt poinformował o projekcie budżetu na rok przyszły, budżet będziemy uchwalać w
styczniu  2016r.  Opowiedział  pokrótce  o  projekcie  budżetu  na  2016r.,  projekt  uchwały
budżetowej radni otrzymają po sesji.

Pan Franciszek Chruświcki – sołtys sołectwa Tokary poprosił o następujące sprawy;
1) naprawa rynien w budynku szkoły w Tokarach, woda cieknie po ścianach,
2) sprawa altany,
3) poprawienie chodnika i drogi w Tokarach.

Pan L          K                 – mieszkaniec Mielnika
Zapytał o możliwość dostępu do internetu w związku z położeniem sieci światłowodów w
Mielniku oraz jako mieszkaniec ulicy Górnej zapytał o możliwość utwardzenia tej ulicy. Ta
ulica od kilku lat  jest  wprowadzana lub wyprowadzana z  budżetu.  Jakie  są szanse na jej
utwardzenie, bo ulica jest błotna.
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Pan Sekretarz Gminy
Poinformował,  że  projekt  sieci  światłowodowej  zbliża  się  ku  końcowi.  Wszystkie  roboty
inwestycyjne  zostały  już  wykonane,  w  tej  chwili  następuje  dostrojenie  różnego  rodzaju
urządzeń.  To  nie  jest  tylko  mielnicki  projekt,  jest  to  projekt  regionalny  pod  nazwą
Nadbużańska Sieć Szerokopasmowa. Nie wiadomo kiedy do niego będzie można się włączyć,
ponieważ najpierw do zbudowanej infrastruktury musi być wyłoniony operator. Dopóki nie
zostanie wyłoniony operator to będzie można korzystać z powszechnego dostępu do internetu
na bazie zbudowanych urządzeń. Jeśli ten sygnał dotrze, to nie będzie to szybka transmisja
danych, nie będzie można korzystać ciągle, tylko przez 45 minut w trakcie godziny, piętnaście
minut będzie wyłączony. 

Pan Wójt odnosząc się do sprawy ulicy Górnej stwierdził, że nigdy ona nie była planowana,
zawsze była narzucana przez grupę radnych. W Mielniku jest wiele ulic do zrobienia, ulica
Górna  jest  praktycznie  skanalizowana  (brakuje  2  przyłączy).  Jak  zostanie  zrobiona  cała
infrastruktura podziemna, to łatwiej będzie o jej zrobienie. Jeśli znajdziemy środki na tę ulicę,
to ją zrobimy. Złożyliśmy wniosek o środki na tzw. schetynówki na ulicę Białą, czekamy na
rozstrzygnięcie.

Pan Mateusz Bukrewicz poinformował,  że po zakończeniu prac na ulicy Ścianka będzie
wnioskował o utwardzenie ulicy Górnej (po wykonaniu prac kanalizacyjnych).

Pan  Franciszek  Chruświcki  zapytał  kto  uporządkuje  drogi  po  firmie  zakładającej
światłowody, bo w niektórych miejscach można połamać nogi. Pan sołtys podał odcinki dróg
które wymagają naprawienia.

Pan Wójt poinformował, że sprawdzimy jaka firma spowodowała te szkody i zwrócimy się o
ich usunięcie.

Pan Kamil Zalewski zwrócił się o rozwiązanie sprawy wozu strażackiego w Tokarach. 

Pan Wójt poinformował, że w budżetach gminy w latach 2010-2014 zawsze były zapisane
środki na projekt garażu. Pan Wójt zapewnił, że w roku 2016 garaż zostanie zbudowany.

Pan Paweł Pura poinformował, że przy Chacie Edukacji Przyrodniczej zniknęły pojemniki
na śmieci.

Pan Henryk  Symonowicz zapytał  czy  prawdą  jest,  że  w  Ośrodku  Zdrowia  w Mielniku
będzie pracował drugi lekarz na 1/2 etatu.

Pan Wójt odpowiedział, że sprawa pojemników na śmieci zostanie wyjaśniona po sesji, zaś
jeśli chodzi o drugiego lekarza, to nie ma na ten temat żadnej wiedzy.

Pan Dyrektor ZGK podziękował  Radzie  i  Wójtowi za  przeznaczenie  w budżecie  gminy
środków na  ZGK,  z  których  zakupiony zostanie  rozsiewacz  do mieszanki  piasku i  soli  i
urządzenie rejestrujące cykl rozrachunkowy ścieków.
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Pan Andrzej  Wierzba zwrócił  się  do  Wójta  i  pracowników Urzędu  z  apelem aby przy
tworzeniu budżetu 2016r. pamiętali o tym, że kolejna perspektywa środków unijnych, która
będzie  przyznana  naszemu krajowi,  będzie  ostatnią  perspektywą.  Nie  można  wobec  tego
myśleć tylko o drogach, wozach strażackich czy garażach ale trzeba pomyśleć o stworzeniu
miejsc  pracy  mieszkającym  tu  ludziom-  może  odnawialna  energia,  produkcja  oleju
rzepakowego itp. sprawy.

Do punktu 21.

Wobec wyczerpania porządku obrad X sesji Rady Gminy Pan Przewodniczący Rady
podziękował radnym i gościom za udział w sesji i zamknął jej obrady.

Protokołowała:

Elżbieta Szymańska

  Przewodniczący Rady

                                    Krzysztof Nikitorowicz


